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 PROTOKÓŁ 
z LII sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2014 roku 
w siedzibie Urzędu Gminy w Marciszowie   

 
Obecni zgodnie z listą obecności /zał-1/. 
Nieobecny radny Józef Szołdrowski  
 
Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.12.25.  
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
mecenas Robert Greb, 
radna Powiatu Maria Bych,  
radny Powiatu Damian Wójcik,  
kierownicy poszczególnych referatów, sołtysi. 
Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.   
 
Ad. 1 i 2. 
Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonał otwarcia obrad sesji              
i przywitał uczestników.  
Przewodniczący zapoznał z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLIX, L, LI sesji. 
5/ Informacja  Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Przygotowanie Zespołu Szkół w Marciszowie do nowego roku szkolnego.  
7/  Bezpieczeństwo na terenie gminy. 
8/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ ustanowienia służebności gruntowej,  
b/ uchylenia Uchwały Nr L/254/14 Rady Gminy Marciszów z dnia 26 czerwca 2014 r.,  
c/ dzierżawy nieruchomości, 
d/ wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości,  

 e/ częściowego zniesienia współwłasności nieruchomości, 
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy różne. 
11/ Zamknięcie obrad sesji.  
 
Do przedstawionego porządku radni nie wnieśli uwag.  
 
Wójt Gminy Marciszów zwrócił się do radnych z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie: 
- zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014,  
- wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLIII/210/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 30 
grudnia 2013 r.  
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W związku z zakupem nowego samochodu strażackiego wynikła konieczność modernizacji 
pomieszczeń gospodarczych z przeznaczeniem na garaż dla nowo zakupionego samochodu 
strażackiego dla OSP.  
Radni jednogłośnie zaakceptowali propozycje wprowadzenia dodatkowych projektów do 
porządku obrad.   
 
Porządek obrad po zmianach:  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLIX, L, LI sesji. 
5/ Informacja  Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Przygotowanie Zespołu Szkół w Marciszowie do nowego roku szkolnego.  
7/  Bezpieczeństwo na terenie gminy. 
8/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ ustanowienia służebności gruntowej,  
b/ uchylenia Uchwały Nr L/254/14 Rady Gminy Marciszów z dnia 26 czerwca 2014 r.,  
c/ dzierżawy nieruchomości, 
d/ wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości,  

 e/ częściowego zniesienia współwłasności nieruchomości, 
f/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, 
g/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLIII/210/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 
30 grudnia 2013 r.  

9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy różne. 
11/ Zamknięcie obrad sesji.  
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum, 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2  do protokołu.  
 
Ad.4.  
Przyjęcie protokołu. 
Protokoły z XLIX, L, LI sesji zostały przyjęte jednogłośnie.  
 
Ad.5.  
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.   
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował radnych, że w okresie między 
sesjami: 
- brał udział w zakończeniu roku szkolnego,   
- odbył kilka wyjazdów związanych z zakończeniem  budowy wodociągu w Ciechanowicach. 
Podłączonych mieszkańców jest około 80% a otwarcie prawdopodobnie będzie 12.09.2014 r.  
- brał udział w spotkaniu z RZGW i potencjalnymi inwestorami, zainteresowanymi budową 
elektrowni wodnej na jazie w Marciszowie, 
- uczestniczył w święcie policji,  
- prowadził rozmowy dotyczące ostatniego niesprzedanego budynku po Gumitexie. Zostanie 
podjęta próba zmiany sposobu użytkowania budynku i przystąpienie do budowy lokalu 
socjalnego. Wójt jest przeciwny lokalom socjalnym, ale dzisiejsze technologie pozwalają 
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wyeliminować obciążenia gminy w postaci prądu, ogrzewania.  Część niepłacących stoi na 
stanowisku, że nic im gmina nie zrobi i po części mają rację, bo przegrane sprawy sądowe 
oddawane są do komornika, po czy komornik po okresie kilku miesięcy nie ma z czego 
ściągnąć i należałoby zakładać kolejną sprawę o eksmisje. Jak wiadomo, eksmisja w okresie 
jesienno – zimowym nie jest możliwa.  Chodzi tu o rodziny, które stać na zapłacenie ale 
wychodzą z założenia, że nic im się nie zrobi. Wtedy będą wzywani do uregulowania               
i jeżeli nie uregulują będą przekwaterowani do mieszkania socjalnego a mieszkania 
komunalne będą przydzielane ludziom, którzy zadeklarują chęć wykupienia.  
- wyjeżdżał do Warszawy w związku z konfliktem z wodociągami. Od sprawy, która 
rozstrzygnęła się na naszą niekorzyść, że związek nie może nam wydać warunków, złożona 
została apelacja do Sądu Apelacyjnego i równocześnie pozwano Spółkę do wydania majątku. 
Trzecią sprawą związaną z korzystaniem bezumownym z gruntu jest lustracja 
przeprowadzona przez powołanego biegłego wszystkich terenów, który stwierdził, że 63 
grosze za metr kwadratowy to nie dużo w kontekście typowo przemysłowym terenu. Jego  
opinia jest raczej pozytywna,   
-  trwa postępowanie w ministerstwie, które miało się zakończyć 28 kwietnia. Przedłużono,    
w czerwcu napisano, że wszystkie dokumenty zostały zebrane z drugiego postępowania         
o podważenie decyzji komunalizacyjnych.  Następnie na pytanie Wójta, dlaczego nie ma 
jasnej egzekucji odmowy, bo wyrok mówi jasno o dostarczeniu odpowiedniego załącznika, 
którego nie ma, wymyślane są jakieś nowe dokumenty. Okłamano Wójta, że wysłali do 
Wojewody pismo 17 lipca, i jak zadzwonił okazało się że nie wysłali.  30 lipca wysłali pismo 
do naszego pełnomocnika, że przedłużają postępowanie do końca września.  Wójt się z tym 
nie zgodził i pełnomocnik wystąpił do ministerstwa, do tego departamentu, którym ten 
dyrektor zarządza, że nie ma podstaw prawnych tym bardziej, że  jest wyrok WSA i NSA do 
kolejnego przedłużania się sprawy. Na razie nie mamy odpowiedzi. Niezależnie Wójt napisał 
list do Ministra Administracji i Cyfryzacji do rąk własnych, w którym opisał dokładnie 
sytuację czy wie jak jego dyrektor postępuje.  Jest bardzo duże prawdopodobieństwo, że ten 
list dostanie do rąk własnych jeżeli jest taka adnotacja.  Jak będzie nie wiemy, czekamy na 
odpowiedź.   
 
Do przedstawionej informacji pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Ad.6. 
Przygotowanie Zespołu Szkół w Marciszowie do nowego roku szkolnego.  
Przygotowanie Zespołu Szkół w Marciszowie do nowego roku szkolnego  omówiła 
uczestnicząca w obradach sesji pani Marta Jędrzejowska - kierownik referatu Oświaty.  
Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  
Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad.7. 
Bezpieczeństwo na terenie gminy. 
Uczestniczący w obradach sesji pan Jacek Płaszewski – kierownik Posterunku                        
Policji w Marciszowie zapoznał uczestników sesji z aktualną sytuacją n/t bezpieczeństwa  
porządku publicznego. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Radna Zofia Siudak  
zapytała czy zatrzymane poszukiwane osoby to mieszkańcy naszego terenu.   
Jacek Płaszewski – kierownik Posterunku Policji w Marciszowie  
Odpowiedział, że najczęściej osoby poszukiwane zameldowane są na terenie innych 
miejscowości a przebywają w naszej gminie.  
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Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   
Zapoznał zebranych z aktualną sytuacją dotyczącą działalności OSP na terenie gminy.     
Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  
Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8. 
Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
a/ ustanowienia służebności gruntowej,  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 6 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/259/14 
b/ uchylenia Uchwały Nr L/254/14 Rady Gminy Marciszów z dnia 26 czerwca 2014 r., 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 7 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/260/14 
c/ dzierżawy nieruchomości, 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 8 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/261/14 
d/ wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości,  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 9 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/262/14 
e/ częściowego zniesienia współwłasności nieruchomości, 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 10 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/263/14 
f/  zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014, 
Wójt Gminy Marciszów  
Powiedział, że na osiedlu w Marciszowie na przedłużeniu ulicy Słonecznej dwie rodziny   
kończą budowę domów i dlatego trzeba przedłużyć wodę i kanalizację. Na razie nie ma 
środków, żeby zrobić drogę i oświetlenie, o czym trzeba będzie w przyszłości pomyśleć. Na 
razie trzeba ludziom, którzy kończą się budować umożliwi ć wprowadzenie się w okresie 
jesiennym. Jak wiadomo gmina się  wyludnia, ale jest szansa przyciągnąć następnych 
mieszkańców. Jedna rodzina z Dębrznika  i księgowa z firmy „Enbud” czekają na ostatnie 
uzgodnienia i rozpoczynają budowę na działkach obok urzędu, dlatego też i tutaj trzeba 
doprowadzić wodę i kanalizację.  Niebawem za szkołą trzeba będzie uzbroić tereny, bo już 
zgłosiły się dwie osoby, które czekają na uzbrojenie i będą chciały wykupić działki.  
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Następnie jeżeli chodzi o Pastewnik to nie udało się dofinansować z Nadleśnictwa Jawor 
drogi w Pastewniku. Główna przyczyna jest taka, że w tamtym roku udało się dofinansować 
drogę w Wieściszowicach, bo jeszcze wtedy rząd nie zabrał 800 milionów lasom 
państwowym. Leśniczy stanął na stanowisku, że jeżeli rząd zabrał na drogi to niech 
dofinansuje. W związku z tym robiona jest droga o mniejszej nośności.  
Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda omówiła zmiany w projekcie uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 11 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/264/14 
g/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLIII/210/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 
30 grudnia 2013 r.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 12 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LII/265/14 
 
Ad.9. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o kierowanie pytań do Wójta, który za chwilę będzie 
musiał opuścić salę obrad.   
Rady Andrzej Mitczak  
Poprosił w imieniu mieszkańców bloku 37 w Ciechanowicach o to, by znaleźć pieniądze            
i przy okazji innych robót poprawić odcinek drogi około 30 metrów, gdzie po każdych 
opadach deszczu tłuczeń jest na drodze. Stosowne pismo zostało złożone w sekretariacie.  
Władysław Wróblewski sołtys wsi Domanów  
Podziękował Wójtowi za pomoc w sprawie pobicia sołtysa przez jednego z mieszkańców wsi 
Domanów. Poinformował, że zapadł wyrok 4 miesięcy na 2 lata i przeprosiny sołtysa wsi.  
Radna Jadwiga Adamczyk  
Przypomniała o rozszczelnieniu  drogi gminnej za cmentarzem w Wieściszowicach. 
Wójt Gminy  
Powiedział, że nie chce na razie obiecywać, ale jak będzie robiona droga na Orlinę i będzie 
jeszcze ogłoszony przetarg na drogę na Przybkowice to być może uda się porozmawiać           
z wykonawcami. Zobaczy co da się zrobić w tej sprawie. Jak rozpoczną prace to wtedy 
zawiezie i pokaże wykonawcom ten odcinek.  
Podobna sytuacja w Wieściszowicach, ale trudno kupować materiał, który uszczelnia drogi 
więc przy okazji, tym bardziej, że firmy robią złącza, pobocza zalewają materiałem 
uszczelniającym. Jak widać tych robót takich nieplanowanych ale niezbędnych jest robionych 
dużo. Środki zewnętrzne powodują, że co roku coś nowego powstaje i coraz ładniej 
wyglądają wsie i gminy. W pierwszej kolejności robione będą inwestycje zagrażające 
zdrowiu i życiu ludzkiemu  a dopiero później to na co nas stać.    
O godzinie 12.10 Wójt Gminy Marciszów opuścił salę obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur   
Przypomniał o obowiązku składania oświadczeń majątkowych do 16 września                           
o dochodach za okres od stycznia do sierpnia. 
Zaproponował nadanie tytułów honorowego obywatela podczas uroczystej sesji. 
Poinformował, że dotarły do niego sugestie, aby ostatnią uroczystą sesję zrobić wyjazdową              
i czeka na propozycje.   
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Ad.10. 
Sprawy różne.   
 
Władysław Wróblewski sołtys wsi Domanów  
Poinformował radnych powiatowych, że na  odcinku drogi od Domanowa do Nagórnika nie 
uprzątnięto terenu po wycince drzew.  
Maria Bych radna Powiatu  
Wyjaśniła, że wycinki dokonali mieszkańcy Domanowa i trzeba wyjaśnić, kto ma to 
posprzątać. Zapewniła, że na pewno zostanie to zgłoszone.  
Radny Adam Ryżowski   
Zwrócił się z prośbą do pani Skarbnik o zorientowanie się odnośnie projektu 
rozdysponowania pieniędzy na strefę parków krajobrazowych i strefę parków narodowych,        
i czy gmina mogłaby skorzystać z tego dofinansowania.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Powiedziała, że zapozna się z projektem tej ustawy i sprawdzi co jest w uzasadnieniu.    
Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów   
Poinformował radnych powiatowych, że w maju z inicjatywy pani Bych objechał drogę 
Spółdzielczą i Nadrzeczną w Marciszowie. Wyznaczone punkty do realizacji nie zostały 
zrealizowane.  
Zgłosił zatkany przepust na ulicy Spółdzielczej koło państwa Frasiaków, do którego spływa 
cała woda z drogi wojewódzkiej i powiatowej. Przy większych opadach dojdzie do tego, że 
droga będzie nieprzejezdna.    
Radny Janusz Zawierucha  
zgłosił wykoszenie poboczy przy ulicy Nadrzecznej.  
Radna Danuta Wojtas  
Poprosiła radnych powiatowych o interwencję w sprawie drogi z Sędzisławia do Jaczkowa.  
Maria Bych radna Powiatu  
Poinformowała, że ten temat jest jej znany. Dwukrotnie zgłaszała to ustnie i pisemnie.  
Przewodniczący Rady Henryk Mazur  
Przypomniał radnym powiatowym o zatkanym przepuście kolejowo – powiatowym                     
w Świdniku. Woda wylewa się na ogródki i do domów. Prosi o sprawdzenie czyj jest ten 
przepust, bo z Powiatu był pan Gęborys, ale do dnia dzisiejszego nie ustalono właściciela 
przepustu. 
Damian Wójcik radny Powiatu 
Poinformował, że we wtorek przekazano plac budowy muru oporowego w Ciechanowicach 
oraz powiedział, że w tym roku nie ma szans na wykonanie w tym roku drogi do Pustelnika.  
 
Ad.11. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 
12.25 dokonał jej zamknięcia. 
 
Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  
 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Henryk Mazur 
Insp. ds. Rady Gminy  
i przygotowywania  
wniosków unijnych  


